
اخبارخبر كوتاه دروغ؛ معضل پرسپولیس

4 سرمربی و 7 كاپیتان روی نیمکت استقلال

چالش بزرگ به رنگ آبی

کمیته تعیین وضعیت بازیکنان و مربیان فیفا 
پس از بررسی شکایت برانکو ایوانکوویچ و دستیارانش، 
پرسپولیس  حکمی  صدور  با   ٩٨ سال  اسفند   ١۶
به  یورو  و ۵۵ هزار  میلیون  را محکوم کرد که یک 
سرمربی سابق خود و همینطور ۷۶ هزار و ۴٨۰ یورو 
به ایگور پانادیچ ، ۲۰۵ هزار یورو به زلاتکو ایوانکوویچ  

و  ١١۵ هزار یورو  به مارکو استیلینوویچ بپردازد.
البته پرسپولیس باید ۵ درصد سود دیرکرد را نیز 
به این مبالغ اضافه و به حساب مربیان کروات واریز 
می کرد. از همان روزها مهدی رسول پناه که به تازگی 
سرپرست باشگاه پرسپولیس شده بود به همراه علی 
رغبتی به عنوان عضو هیات مدیره و رضا یلوه به عنوان 
معاون باشگاه، در مصاحبه های مختلف وعده پرداخت 
این پول و بستن پرونده برانکو را دادند اما این وعده در 

واقعیت عملی نشد.
در  را  خود  که  سرخ  مدیران  و  گذشت  روزها 
آستانه جرایم فیفا می دیدند سعی داشتند با اعتراض 
به دادگاه عالی ورزش، کمی زمان بخرند تا خیلی زود 
 CAS مجازات های فیفا اعمال نشود اما هزینه های
آنقدر زیاد بود که مدیران  پرسپولیس از پرداخت آن 

امتناع کردند.
در اردیبهشت ٩٨ که هواداران پرسپولیس نگران 
بودند،  برانکو  برای  فیفا  سوی  از  شده  صادر  حکم 
مهدی رسول پناه که وعده اعتراض به CAS را داده 
بود، ١۷ اردیبهشت در جمع خبرنگاران اظهار کرد: 
“همین امروز که در خدمت شما هستم گرند حکم 
فرصت  روز  ما ۲١  و  اعلام شد  فیفا  از سوی  برانکو 
داریم که لایحه ای را تنظیم کنیم که اعتراض خود 
را به CAS ارسال کنیم. در این روزها یک عده ما را 
تهدید می کنند که زمان برانکو تاریخش گذشته اما 
هیچ پرونده ای در فیفا پرسپولیس را تهدید نمی کند.” 
دادرسی در  نکردن هزینه های  پرداخت  این حال  با 
دادگاه عالی ورزش، پرونده را در CAS ریجکت کرد 

تا پرسپولیس در خطر مجازات های فیفا قرار بگیرد.
فیفا بعد از رد شدن پرونده در CAS، با ارسال 
اخطاری از پرسپولیس خواست تا قبل از ١۶ مرداد، 
مطالبات برانکو را بپردازد. از آن تاریخ به بعد با وجود 
و  فیفا  در  باشگاه  مطالبات  واسطه  به  اینکه سرخ ها 
همینطور پول انتقال بیرانوند، بخشی از مطالبات برانکو 
اما در عمل عزمی   را پرداخت کردند  و دستیارانش 
برای پرداخت تمام این مطالبات وجود نداشت تا اینکه 
محرومیت  شد.  محروم  نقل وانتقالات  از  پرسپولیس 

سنگین تر  مجازات های  احتمال  و  نقل وانتقالات  از 
که  شده  پرسپولیس  باشگاه  حال  شامل  حالی  در 
مدیران این باشگاه در دو ماه اخیر بارها وعده پرداخت 
باقیمانده مطالبات برانکو را دادند و در مصاحبه های 
خود از تامین منابع مالی آن خبر دادند. موضوعی که 

به نظر می رسد به دور از صداقت مطرح شده است.
مهدی رسول پناه در ١١ مرداد ٩٨ در مصاحبه با 
یکی از خبرگزاری ها گفت: “می خواهیم طلب برانکو را 
پرداخت کنیم اما بزرگترین مشکل ما الان بحث انتقال 
پول است. اصلا قرار نیست پنجره نقل وانتقالاتی بسته 
شود چون بعد از تاریخ اعلامی فیفا )١۶ مرداد( ما یک 
ماه فرصت داریم تا پول برانکو را بدهیم و فقط یک 
جریمه باید پرداخت کنیم. ما هم در این مدت پول 
برانکو و دستیارانش را کامل می دهیم تا برای همیشه 
این پرونده بسته شود.” سرپرست باشگاه پرسپولیس 
۴ روز بعد از این مصاحبه )١۵ مرداد( یعنی یک روز 
قبل از ضرب الاجل فیفا در گفت وگویی دیگر اظهار 
کرد: “ان شاءالله بخشی از مطالبات برانکو را هفته آینده 
پرداخت می کنیم و مابقی را در فرصت یک ماهه ای 
که به ما دادند واریز می کنیم و هیچ مشکلی پیش 
نخواهد آمد.”بعد از به پایان رسیدن ضرب الاجل فیفا، 
درحالی که پرسپولیس ۶۰ هزار فرانک جریمه شده 
و فرصت یک ماهه جدید به دست آورده بود، مهدی 
رسول پناه ۲۴ مرداد به برنامه ورزش و مردم رفت و 
گفت: “هواداران هر روز می گویند پول برانکو چه شد؟ 
تا یک ماه دیگر قطعا این بدهی پرداخت می شود زیرا 

منابع آن را تامین کرده ایم.” پرسپولیس تا آخر مرداد 
از طلب های خود در فیفا و پول انتقال بیرانوند، توانست 
مارکو  ایوانکوویچ  و  زلاتکو  پانادیچ،  ایگور  مطالبات 
استیلینوویچ به همراه ٣٣۰ هزار یورو برای برانکو را 
پرداخت کند اما سرخ ها برای بسته شدن این پرونده 
که حالا در کمیته انضباطی فیفا جریان داشت، باید 
۷٨۴ هزار یورو دیگر به برانکو و ۶۰ هزار فرانک هم 
به عنوان جریمه پرداخت می کرد. با این حال با وجود 
اینکه بر اساس نامه ۶ آگوست فیفا پرسپولیس فقط تا 
١١ سپتامبر )۲١ شهریور( فرصت داشت تا با پرداخت 
باقیمانده پول برانکو از بسته شدن پنجره نقل وانتقالات 
جلوگیری کند، مهدی رسول پناه ۲١ شهریور با حضور 
ماه قبل گفته  برنامه ورزش و مردم گفت: “من  در 
بودم که در چند روز آینده بخش دیگری از مطالبات 
که  داد  رخ  اتفاقاتی  اما  می کنیم  پرداخت  را  برانکو 
نتوانستیم این کار را انجام بدهیم. با این حال در دو 
هفته آینده مطالبات برانکو را پرداخت می کنیم. دیروز 
هم دوباره یک نامه نوشتیم که ٣۰ روز به ما فرصت 
بدهند اما جواب رسمی ندادند. شاید قبول کنند. اگر 
قبول نکنند هم تا دو هفته آینده مطالبات برانکو را 
باشگاه  سرپرست  اظهارات  این  می کنیم.”  پرداخت 
پرسپولیس در حالی مطرح شد که رضا یلوه که پیش 
از این در ١۲ شهریور طی یک پست اینستاگرامی در 
صفحه شخصی خود نوشت: “بخشی از منابع ریالی 
برانکو فراهم شده که در صدد هستیم ظرف  طلب 
چند روز آینده، از طریق بانک مرکزی حواله ارزی را 

دریافت کنیم و به حساب او واریز کنیم.” البته معاون 
اقتصادی باشگاه بعد از پایان آخرین فرصت فیفا که 
منجر به محرومیت پرسپولیس از نقل وانتقالات شد، 
۲۲ شهریور در یک مصاحبه تلویزیونی صراحتا گفت: 
“منابع مالی مطالبات برانکو فراهم شده و با باشگاه در 
نامه ای از این مربی خواسته که به پرسپولیس فقط دو 
هفته دیگر فرصت بدهد تا طی یک هفته یا ١۰ روز 
آینده تمام مطالبات برانکو را بپردازیم.” با این وجود 
یلوه که علاقه زیادی به اطلاع رسانی به هواداران 
دارد، ١۷ مهر ماه بدون اشاره به وعده قبلی خود، 
در صفحه شخصی خود نوشت: “بخشی از باقیمانده 
طلب برانکو را تامین کردیم و در هفته آینده سایر 

منابع هم تامین خواهد شد.”
مدیره  هیات  عضو  رغتبی،  میان  این  در  اما 
خود  وعده های  با  داشت  سعی  هم  پرسپولیس 
هواداران این باشگاه را امیدوار نگه دارد. او که در 
ماه های گذشته گفته بود باشگاه با برانکو به توافق 
خبرنگاران  جمع  در  شهریور   ١۲ رسید،  خواهد 
نقلوانتقالات  پنجره  شدن  بسته  احتمال  درباره 
شود.  بسته  پنجره  “نباید  گفت:  پرسپولیس 
می  شود.  مواجه  محدودیتی  با  نباید  پرسپولیس 
دانیم فرصت محدود است ولی امروز مقدمات یک 
انجام شد. احتمالا شنبه به حساب  پرداخت دیگر 
برانکو می نشیند. با این پرداخت هم بدهی تسویه 

نمی شود ولی هنوز وقت داریم.”
سعی  اخیر  ماه های  در  پرسپولیس   مدیران 
داشتند با جمله »منابع مالی طلب برانکو تامین شد« 
آرامش را به اردوی سرخ ها ببرند اما این وعده بزرگ 
بیشتر از آرامش، به هواداران پرسپولیس استرس وارد 
کرده است. چند روز قبل به واسطه همین هنرنمایی، 
هواداران پرسپولیس نگران بودند که تیمشان از فینال 
لیگ قهرمانان آسیا کنار گذاشته شود و حالا هم نگران 
هستند که مبادا فیفا جرایم سنگین تری نظیر کسر 
امتیاز یا سقوط به یک دسته پایین تر برای تیمشان 

در نظر بگیرد.
بالا  و  اقتصادی  مشکلات  که  است  درک  قابل 
رفتن قیمت ارز کار را برای پرداخت باقیمانده مطالبات 
برانکو سخت کرده است اما نبود صداقت و وعده های 
پوچ بیش از هر موضوع دیگری هواداران پرسپولیس 
مدیران  وعده ها  این  جای  به  اگر  می دهد.  آزار 
پرسپولیس با صداقت بیشتری رفتار می کردند، الان 

اوضاع این باشگاه بهتر بود.

عنوان  به  رسمی  صورت  به  فکری  محمود 
سرمربی استقلال انتخاب شد و او امروز به همراه 
زمین  در  را  خود  تمرین  دومین  اش،  فنی  کادر 
مهیای  را  تیمش  تا  کرد  برگزار  آزادی  دو  شماره 
حضور در رقابت های لیگ برتر کند. امروز نیز پرویز 
مظلومی به صورت رسمی از حضور بر روی نیمکت 
انصراف  تیم  این  سرمربیگری  و  جوانان  ملی  تیم 
داد تا کارش را به عنوان سرپرست جدید استقلال 
شروع کند و به این ترتیب جمع اعضای کادرفنی 

استقلال، جمع تر و با تجربه تر از قبل شد.
دستیار  فاضلی  وحید  امروز  که  حالی  در 
نساجی  هدایت  تا  شد  جدا  او  از  فکری  محمود 
پوشان  آبی  سرمربی  بگیرد،  برعهده  را  قائمشهر 
تیمش  فنی  کادر  به  را  دیگر  نفر  یک  دارد  قصد 
اضافه کند. کادر فنی ای که همین الآن نیز بسیار 
شلوغ بوده و از افراد باتجربه ای تشکیل شده است. 
فکری به صورت رسمی اعلام کرد که سیروس دین 
محمدی، آرش برهانی و حنیف عمران زاده اعضای 

دهند.  می  تشکیل  را  جدید  استقلال  کادرفنی 
بازیکنانی که خود قبلا در دیدارهای زیادی بابستن 
تیم  این  برای  و  رفته  میدان  به  کاپیتانی  بازوبند 

افتخارآفرینی کرده اند.
نیز  فکری  محمود  خود  نفر،  سه  این  از  جدا 
در سالهای طولانی بازوبند کاپیتانی استقلال را بر 
پوشان  آبی  کاپیتان  دیدار،   ١۴٩ در  و  بست  بازو 
بود. نکته جالب اینکه تمامی این بازیکنان، تجربه 
دارند  خود  کارنامه  در  را  ایران  لیگ  در  قهرمانی 
موفقیت  در صدد کسب  تجربه  از  باری  کوله  با  و 
با استقلال هستند. نصرالله عبداللهی که به عنوان 
به  است  شده  معرفی  استقلال  جدید  مدیرفنی 
همراه پرویز مظلومی سرپرست جدید آبی پوشان 
و عبدالصمد مرفاوی که جزو کادرفنی و دستیاران 
استقلال  فکری است، در سالهای گذشته کاپیتان 
تا به نوعی جمع کاپیتانهای سالهای دور  اند  بوده 

استقلال بر روی نیمکت این تیم جمع باشد.
علاوه بر بحث کاپیتانی کادر فنی استقلال در 

آنها قبلا وظیفه هدایت  از  نفر  سالهای گذشته، ٣ 
این تیم را نیز برعهده داشته اند. نصرالله عبداللهی 
پست  به  باشگاه  سرپرستی  از  جدید  فصل  در  که 
مدیریت فنی رسیده، در فصل ۷٣ هدایت استقلال 
را برعهده داشت تا به نوعی تمامی پست های این 
سرمربی  و  سرپرستی  تا  گرفته  بازیکنی  از  باشگاه 

گری و حالا مدیرفنی را تجربه کرده باشد.
عنوان  به  را  کارش  که  نیز  مظلومی  پرویز 
آغاز کرد، در دو  امروز  از  ها  آبی  سرپرست جدید 
مقطع و در سالهای ٨٩ تا ٩١ و همچنین فصل ٩۴ 
مظلومی  است.  داشته  برعهده  را  استقلال  هدایت 
در ١۲٩ دیدار که بر روی نیمکت استقلال حضور 
 ۲١ و  تساوی   ۴۰ پیروزی،   ۶٨ صاحب  داشته، 
شکست شده است. او با استقلال یک قهرمانی جام 
حذفی را کسب کرد و با وجود شروع خوب در تمام 
از  داشت،  برعهده  را  تیم  این  هدایت  که  سالهایی 

رسیدن به قهرمانی لیگ برتر بازماند.
استقلال  هدایت  مقطع  دو  در  نیز  مرفاوی 

قهرمانی  از  بعد  دوره  دو  هر  که  داشت  برعهده  را 
نویی  قلعه  امیر  توسط  پیشین  فصل  در  استقلال 
استقلال  با  مرفاوی  بوده است.  او  و دستیاری خود 
و  سوم  های  رتبه  به  و  نیاورد  دست  به  موفقیتی 
تشکیل  با  استقلال  مدیران  کرد.  بسنده  چهارم 
اجتماعی از بزرگان سالهای دور و نزدیک بر روی 
نیمکت این تیم، در اندیشه کسب موفقیت با یک 
های  ناکامی  نوار  تا  هستند  استقلالی  کاملا  تیم 

سالهای اخیر این تیم را قطع کنند.
سرمربی  جدیدترین  فکری  محمود  حالا 
کاپیتانی  بازوبند  قبل  سالهای  که  است  استقلال 
باتجربه  کادرفنی  است.  بسته  بازو  به  را  تیم  این 
به  تیم  این  از ۴ سرمربی سابق  استقلال، در واقع 
شده  تشکیل  پوشان  آبی  سابق  کاپیتان   ۷ همراه 
بتوانند در  تا  آنها سخت در تلاش هستند  است.  
لیگ بیستم، آرزوی چندین ساله هواداران استقلال 
متوالی  های  قهرمانی  رکورد  و  کنند  برآورده  را 

پرسپولیس در لیگ برتر را بشکنند.

از آندره آ استراماچونی تا الکساندر نوری و حتی جواد نکونام. هیچ 
یک از این اسامی جذاب قرار نبود هدایت سرمربیگری استقلال را در 
لیگ بیستم برعهده بگیرند. قرعه سرانجام به نام محمود فکری افتاد. 
کاپیتان سال های نه چندان  دور باشگاه استقلال که از قضا رکورددار 

بازی با پیراهن آبی باشگاه هم  هست.
فکری بعد از چند سال مربیگری موفق در لیگ  های پایین تر و  در 
تیم هایی چون نساجی مازندران، نفت مسجد سلیمان، شاهین بوشهر، 
برای ١۰  و  اراک و خوشه طلایی، سرانجام فصل گذشته  آلومینیوم 
دیدار پایانی لیگ، هدایت تیم نساجی را به دست گرفت. نساجی باید 
در یک سوم پایانی لیگ با تیم های تراکتور، سپاهان، فولاد، استقلال، 
پرسپولیس و  شهرخودرو روبه رو می شد که جملگی در کورس کسب 
عنوان قهرمانی یا کسب سهمیه قرار داشتند. با این حال تیم فکری 
در این ١۰ دیدار متحمل هیچ شکستی نشد و ۴ برد را هم دشت کرد. 
اوج کار فکری در نساجی را می توان برتری ٣-۲ شاگردان او  مقابل 
تیم آماده ی جواد نکونام در ورزشگاه وطنی و  در حالی که ۲-۰ عقب 
بودند و هم چنین پیروزی یک گله ی نساجی در ورزشگاه نقش جهان 
مقابل سپاهان دانست. نساجی در ١۰ مسابقه ی خود زیر نظر محمود 
فکری، ١١ گل زد، ۵ گل خورد، در سه بازی موفق به گل زنی نشد  

و  مطابق آمار »متریکا«، به طور میانگین ۴۲٪ مالکیت توپ داشت.
میانگین  از  نساجی، همان طور که  تیم  در  فکری  فوتبال  سبک 
درصد مالکیت این تیم هم می توان برداشت کرد، فوتبالی واکنشی و  
متکی بر سرعت و  تکنیک بالای مهره های نساجی در ضد حملات بود. 
به نظر می رسد اولین چالش فکری در استقلال هم نوع فوتبالی باشد 
فوتبال  یا  دفاع-ضدحمله  بازی  می دهند. سبک  ارائه  او   تیم های  که 
واکنش گرا، چیزی نیست که یک مربی بتواند در تیم های بزرگی چون 

استقلال و پرسپولیس آن را ارائه دهد. هوادار در این تیم ها از شما 
انتظار دارد مالک توپ و میدان باشید و  فوتبالی مالکانه و  پرموقعیت 
را ارائه دهید؛ نمی توانید تا مرکز زمین یا نیمه ی زمین  خودی عقب 
نشسته، مترصد از دست دادن توپ توسط تیم حریف باشید و بعد کار 
را تمام کنید. این مسئله ای بود که علی رضا منصوریان هم در دومین 
فصل حضورش در استقلال با آن مواجه شد؛ منصوریان بعد از یک 
فصل موفق در تیم استقلال با اتکا به فلسفه ی  مربیگری خود، در سال 
دوم سعی کرد فوتبال مالکانه را در تیمش ارائه دهد و برای این کار 
سه هافبک بازی ساز، شجاعیان، جباری و جباروف را هم جذب کرد. 
بدون  و  نداشت  تهاجمی مشخصی  ایده  منصوریان  تیم  عمل  در  اما 
گردش  به  خودی  زمین   نیمه ی  در  بیشتر  را  توپ  خاصی  برنامه ی 
هم  کالدرون  گابریل  حتی  نمی کرد.  خلق  موقعیتی  اما  می آورد،  در 
با وجود ارائه ی فوتبالی با تمپوی بسیار بالا و ارسال پاس های طولی 
بسیار، به دلیل اتکای بیش از حد تیمش به ضدحملات و مالکیت توپ 
کم تر پرسپولیس نسبت به دوران برانکو، مورد انتقاد برخی از هواداران 
پرسپولیس قرار می گرفت. پرسش این جاست که آیا محمود فکری 
هم قصد دارد فلسفه ی مربیگری خود را در تیم استقلال تغییر دهد 
برای اجرای  ایده های تهاجمی لازم  آیا  او  چنین قصدی دارد،  اگر  و 
با گذشت  این پرسش  پاسخ  او  وجود دارد؟  مالکانه در ذهن  فوتبال 

چند هفته از رقابت های لیگ مشخص خواهد شد.
اعضای  به  فکری،  انتخاب  پیرامون  نگران کننده  مسئله  دومین 
سیروس  و  برهانی  آرش  او،  کادر  در  برمی گردد.  او   کادرفنی 
سابقه  که  دارند  حضور  دوم  و  اول  دستیار  عنوان  به  دین محمدی 
تازه دو سال است  برهانی که  ندارند؛  چندانی در زمینه ی مربیگری 
تیم  دو  در  فقط  هم   دین محمدی  و  شده  اضافه  مربیان  جرگه ی  به 

راه آهن و  شهرداری تبریز مربیگری کرده؛ هم چنین هر دوی این افراد 
در  مرفاوی هم که  دارند. صمد  دنیا  روز  علم  با  زیادی هم  فاصله ی 
تیم نساجی به عنوان مدیرفنی فعالیت می کرد و  حال با فکری برای 
در  بالایش  تجربه ی  علی رغم  بازگشته،  استقلال  تیم  به  چندم  بار 
زمینه ی مربیگری و بازیگری، چندان با دانش روز دنیا آشنا نیست. 
باید دید این دست یاران به هنگام بازی ها یا تمرینات خواهند توانست 
رابطه ی  و  بودن  استقلالی  علت  به  تنها  یا  باشند  فکری  یاری رسان 
مناسبشان با فکری، توسط او برگزیده شده اند؟مربیگری در استقلال، 
بسیاری  تبدیل شده؛  دنیا  از سخت ترین کار های  به یکی  روز ها  این 
اتمام  تیمشان  سابق  کاپیتان  با  ابتدا  همین  از  استقلال  هواداران  از 
باشگاه،  شرایط  از  کامل  آگاهی  با  او  که  گفته اند  و  کرده اند  حجت 
هدایت استقلال را برعهده گرفته؛ بنابراین، اصلًا از او  انتظار ندارند تا 
تبدیل به رفیق نیمه راه جدید هواداران شود. سرنوشت محمود فکری 

در استقلال، یکی از ابهام آمیز ترین نقاط لیگ فصل بعد خواهد بود.

آخرین تلاش پرسپولیس برای میزبانی 
فینال آسیا

امروز  پرسپولیس  باشگاه  مسئولان 
درخواست خود را برای میزبانی از فینال آسیا به 
ارسال کرده اند. ویروس کرونا سبب شد   AFC
تا  بازی های لیگ قهرمانان آسیا در منطقه غرب 
آسیا به کشور قطر منتقل شود و با اینکه قرار بود 
شود،  برگزار  مالزی  در  شرق  منطقه  های  بازی 
این اتفاق به دلیل عدم آمادگی این کشور میسر 
بار  آسیا  فوتبال  کنفدراسیون  مسئولان  تا  نشد 
دیگر به فکر استفاده از میزبانی قطری ها بیفتند 
قطر  در  زودی  به  نیز  شرق  منطقه  بازی های  و 
آغاز می شود. برای برگزاری فینال مسابقات نیز 
کنفدراسیون فوتبال آسیا پیش از آغاز مسابقات، 
از تیم های عضو نظرسنجی کرده بود و با توجه 
میزبانی  محل  عنوان  به  قاره  غرب  از  اینکه  به 
از فینال مسابقات نام برده شده است، مسئولان 
را  آزادی  باشگاه پرسپولیس درتلاشند ورزشگاه 
به عنوان ورزشگاهی که از فینال میزبانی خواهد 
کرد، معرفی کنند.امیرعلی حسینی مدیر روابط 
بین الملل باشگاه پرسپولیس در این مورد گفته 
است:» قرار است امروز نامه درخواست میزبانی 
قبل  ارسال کنیم.  را  آسیا  قهرمانان  لیگ  فینال 
قهرمانان،  لیگ  گروهی  های  بازی  شروع  از 
یک  کننده  شرکت  کشورهای  تمامی  از   AFC
نظرخواهی انجام داد که چه کشورهایی توانایی 
برگزاری رقابت ها را دارند که قطر شرایط آن را 
داشت.« او سپس با اشاره به شانس کم میزبانی 
که  چند  هر  است:»  داده  ادامه  فینال  از  آزادی 
غرب  کشور  یک  در  باید  ها  رقابت  این  فینال 
آسیایی برگزار شود ولی احتمال اینکه فینال در 

تهران برگزار شود خیلی کم است.«

کارگزار در  حال تهیه پول است
پروین: پول برانکو تامین می شود

با  که  تماسی  طی  شد  مدعی  پروین  علی 
مسوولان تیم داشته، از انجام فرایند تامین منابع 
برای پرداخت مطالبات برانکو، مطلع شده است.

فیفا،  الاجل  ضرب  طبق  که  شرایطی  در 
پرداخت  برای  دیگر  ساعت   ۴٨ تا  سرخ ها 
مطالبات برانکو ایوانکوویچ فرصت دارند و در غیر 
با کسر امتیاز مواجه می شوند، علی  این صورت 

پروین خبر خوشی به سرخ ها می دهد.
که  است  مدعی  پرسپولیس  پیشکسوت 
در تماس با کارگزار این باشگاه از انجام فرآیند 
قبل  است: یک ساعت  مطلع شده  منابع  تامین 
اعلام  ایشان  می زدم.  حرف  باشگاه  کارگزار  با 
طی  و  هستند  پول  تهیه  حال  در  که  کردند 
۶-۵ ساعت آینده این پول تهیه خواهد شد. وی 
بهترین  این  نباشند.  نگران  هواداران  داد:  ادامه 
آرامش  برای  لازم  بستر  دادند  قول  و  است  تیم 
همه  کنید  تحمل  ذره  یک  شود.  فراهم  تیم 
به  اشاره  با  پروین  می شود.  درست  انشاالله  چیز 
خیلی  شرایط  بهرحال  گفت:  اقتصادی  شرایط 
اقتصادی  شرایط  و  دلار  قیمت  نیست  مناسب 
که  با خبری  این حال  با  است.  از همیشه  بدتر 
دادند امیدوارم مشکل پرونده برانکو حل شود.وی 
درباره موضوع جدایی برخی ستاره های تیم هم 
گفت: گفتم که تیم کارگزار به دنبال این است 
تا این تیم قدرتمند حفظ شود. کسی نمی خواهد 

جدا شود!

تمرینات تیم بوکس جوانان در سنندج 
کلید خورد

اردوی تیم بوکس جوانان از روز شنبه ١٩ 
استان کردستان  ماه در شهرستان سنندج  مهر 
آغاز شد. بوکسورهای جوان کشورمان نخستین 

تمرین خود را زیر نظر کادرفنی انجام دادند.
خواهد  ادامه  هفته  دو  مدت  به  اردو  این 
داشت و کادرفنی پس از ارزیابی فنی بوکسورها، 
نفرات مدنظر خود را برای اردوهای بعدی گزینش 
خواهد کرد.رضا مهدی پور به عنوان سرمربی و 
مرتضی سپهوند، ایمان طیبی و مهدی ابراهیمی 
به عنوان مربی هدایت تیم بوکس جوانان را بر 
مهدی  اروجعلی  زاده،  امیرحسین  دارند.  عهده 
جشنانی،عرشیا شعبانی، حبیب پورکان، علیرضا 
آرشام  ساز،  جبین  محمدرضا  زاده،  شعبان 
مختارپور،  ،کسری  شکاری  امیررضا  حسنی، 
بابالو،  رامین  غلامیان،  بیانی،محمدپارسا  امیر 
عرفان نظاملو، محمد مهدی ده ده جانی، آرمین 
رستمی، مصطفی ریگی، آرین رادمهر، ابوالفضل 
زاده، فرهاد مرادی، کریم  ابراهیم  امین  فریدی، 
علی زاده و حسین میرزابیگی بوکسورهای حاضر 
در این اردو هستند. بوکسورهای جوان کشورمان 
خود را برای رقابت های قهرمانی جهان که اوایل 
سال آینده در لهستان برگزار خواهد شد، آماده 

می کنند.

 احتمال محرومیت بلاروس 
از المپیک توکیو

و  مجدد  انتخاب  با  که  بلاروس  کشور 
رئیس  عنوان  به  لوکاشنکو  الکساندر  جنجالی 
و  عمومی  اعتراضات  تاب  و  تب  در  جمهور 
راهپیمایی های گسترده قراردارد، از سوی کمیته 
اقدام  در خصوص   )IOC( المپیک  المللی  بین 
مورد  کشور  این  ورزشکاران  علیه  آمیز  تبعیض 

تحقیق و بررسی قرارخواهد گرفت.
کرده  اعلام  المپیک  المللی  بین  کمیته 
اقدام سیاسی کمیته  احراز  در صورت  که  است 
بین  تبعیض  ایجاد  در  کشور  این  المپیک  ملی 
گرایش های  و  اعتقادات  بدلیل  ورزشکاران 
مختلف سیاسی؛ احتمال اتخاذ تحریم علیه این 

کشور در بازی های توکیو وجود خواهد داشت.
المپیک  منشور  نقض  قطعیت  صورت  در 
توسط کمیته ملی المپیک بلاروس؛ عدم حضور 
از جمله  المپیک  بازی های  این کشور در  پرچم 

اقدامات نخستین تحریم خواهد بود.
طی نامه ای که به رویت برخی از رسانه های 
ورزشکاران  از  است، جمعی  رسیده  نیز  خارجی 
تحت  که  کرده اند  اعلام   IOC به  بلاروسی 
ابراز  دلیل  به  زندان  و  شتم  و  ضرب  شکنجه، 
عقاید خود علیه لوکاشنکو قرارگرفته اند. این نامه 
توسط انجمن آزاد ورزشکاران بلاروس به کمیته 

بین المللی المپیک ارسال شده است.

مروری بر چند خبر کوتاه
 رضا صالحی

جهان  و  ایران  ورزش های  اخبار  حجم 
بسیار زیاد است و دنبال کردن آن ها عملا برای 
علاقه مندان به این اخبار نیز وقتگیر خواهد بود. می 
کوشیم تا با گلچین کردن اخبار سایر ورزش ها، به 
شما این فرصت را بدهیم تا در وقت خود صرفه 

جویی کنید.

بودجه 7.3 میلیاردی به فدراسیون ها 
تزریق شد

ریاست  دوران  در  که  المپیک  ملی  کمیته 
سیدرضا صالحی امیری بودجه فدراسیون ها را سر 
موعد مقرر پرداخت کرده، این بار هم با شروع نیمه 
دوم سال ٩٩ با واریز مرحله سوم کمک های خود، 
بودجه  از   ورزشی  فدراسیونهای  دریافتی  میزان 
مصوب تعیین شده در سال جاری را در ابتدای ماه 
مهر به سقف  ۷۵ درصد رساند.این پرداختی ها 
شامل کلیه فدراسیون های ورزشی کمک گیرنده 
می باشد که بر اساس سرفصل های تعیین شده 
ورزش قهرمانی توسط فدراسیون ها هزینه خواهد 
شد.البته برخی از فدراسیون ها به ویژه رشته های 
مدال آور از جمله کشتی از میزان بودجه مصوب 
خود در سال ٩٩ رضایت ندارند و این موضوع بارها 
توسط علیرضا دبیر مطرح شده است. با این حال 
در همین جدول پرداختی کشتی با ۶۰۵ میلیون 
مجموع  در  دارد.  قرار  صدر  در  دریافتی  تومان 
بودجه پرداختی کمیته المپیک در مرحله سوم به 

فدراسیون ها بیش از ۷.٣ میلیارد بوده است.

هاشم صیامی رئیس فدراسیون دوومیدانی شد
مجمع انتخاباتی فدراسیون دوومیدانی صبح 
آکادمی ملی  به ریاست مهدی علی نژاد در  امروز 
المپیک برگزار شد؛ انتخاباتی که یک سال اهالی 
این رشته برای برگزاری آن انتظار کشیدند.  ایوب 
بهتاج، سید حسین جلالی چیمه، حامد جولایی، 
افشین داوری لطف آبادی، هاشم صیامی، محمدرضا 
محققی و مریم منظمی کاندیداهای ریاست بودند 
که جولایی در مجمع حاضر نشد. احسان حدادی، 
مهدی پیرجهان و ریحانه مبینی به عنوان )نماینده 
داوران(،  )نماینده  شهبازی  شهرام  ورزشکاران(، 
آزاد  دانشگاه  و  مربیان(  )نماینده  سپهرزاد  هادی 
اسلامی و پلیمرخلیج فارس )نمایندگان باشگاه ها( 
در این مجمع حضور داشتند.در دور نخست هاشم 
صیامی ١۶ رای، ایوب بهتاج ١٣ رای، افشین داوری 
١۲ رای و حسین جلالی دو رای داشتند که صیامی 
و بهتاج به دور دوم رفتند. مریم منظمی هم رایی 
نداشت.این اتفاق در حالی رخ داد که افشین داوری 
با توجه به پیروزی در مجمع انتخاباتی اسفندماه ٩٨ 
شانس بیشتری برای خودش قائل بود، اما در همان 
دور اول کنار رفت تا بعد از ابطال انتخابات قبلی، 
این دومین ناکامی برای او باشد. داوری پس از اینکه 
با اختلاف یک رای از حضور در دور دوم بازماند 
بلافاصله مجمع را ترک کرد و حاضر به گفتگو با 
خبرنگاران نشد.در دور دوم هم رقابت میان صیامی 
و بهتاج صورت گرفت که از ۴٣ رای ماخوذه، هاشم 
رای   ۲۴ توانست  فدراسیون  سابق  دبیر  صیامی، 
کسب کند و سکان فدراسیون دوومیدانی را تا ۴ 
سال آینده در دست بگیرد. همچنین ایوب بهتاج 
١۷ رای کسب کرد. دو رای نیز در دور دوم باطله 

بود.

پیروزی فیروزجا برابر نروژی ایرانی تبار
برابر  شنبه شب  جهان  ایرانی شطرنج  نابغه 
و  پدر  از  که  نروژ  اهل  ایرانی  باز  شطرنج  دیگر 
مادرایرانی به دنیا آمده است پیروز شد تا با لایو 
ریتینگ ۲۷۴۰ در رده هجدهم رده بندی جهانی 
علیرضا  بگیرد.   قرار  سن  سال  هفده  با  شطرنج 
فیروزجا نابغه ایرانی شطرنج جهان در روز پنجم 
این رقابت ها که با حضور نفر اول و دوم رده بندی 
شطرنج جهان برگزار می شود، مقابل آرین طاری 
قرار گرفت. آرین طاری که متولد نروژ و ۲١ساله 
است برای کشور نروژ دست به مهره می شود. نبرد 
این دو شطرنج باز ایرانی الاصل در نهایت به نفع 
فیروزجا که با مهره سفید بازی می کرد، شد تا او در 
جدول رده بندی بعد از آرونیان در رده دوم جدول 
قرار بگیرد. در دیگر بازی ها مگنوس کارلسن مقابل 
یان کریشتف دودا قرار گرفت و بعد از ١۲۵بازی 
رسمی که شکست ناپذیر بود  بالاخره برابر حریف 
رقابت ها  این  پذیرفت.در  را  شکست  خود  سمج 
شش شطرنج باز به مصاف یکدیگر رفتند. مگنوس 
کارلسن نفر اول شطرنج جهان، فابیانو کاروآنا نفر 
دوم رده بندی جهانی ، لوون آرونیان، یان کریشتف 
دودا و آرین طاری در این رقابت ها به همراه علیرضا 
فیروزجا حضور دارند. بر اساس اعلام مسئولین این 
رقابت ها مجموع جوایز این رقابتها ١۶۲ هزار یورو 
پیش بینی شده است، نفر اول مسابقات ۶٣ هزار 
نفر دوم تورنمنت  ٣٣ هزاریورو به جیب  یورو و 
خواهند زد، ضمن اینکه  نفر آخر این رقابت ها هم 
١۴ هزار یورو از این سوپر تورنمنت دشت خواهد 
کرد. این سوپرتورنمنت که از ١۴ مهر به میزبانی 
نروژ آغاز شده، تا بیست و پنجم ادامه خواهد داشت.

بلاتکلیفی تیم ملی والیبال در آستانه 6 ماهگی
ایگور  با  رسمی  همکاری  قطع  از  بعد 
کولاکوویچ در پایان فرودین ماه، فدراسیون والیبال 
بالاخره یک ماه قبل در جلسه کمیته فنی به نام 
۵ سرمربی خارجی رسید تا از میان آن ها یک نفر 
به عنوان سرمربی تیم ملی ایران در المپیک توکیو 
انتخاب شود.  در یک ماه اخیر انواع گمانه زنی ها 
شده  مطرح  ملی  تیم  جدید  سرمربی  پیرامون 
با  مثبت  مذاکرات  از  برخی  مقطعی  در  حتی  و 
روسیه  ملی  تیم  سابق  سرمربی  آلکنو،  ولادیمیر 
خبر دادند، اما فدراسیون هیچ خبر جدیدی را در 
این باره مخابره نکرده است.  بلاتکلیفی نیمکت تیم 
ملی والیبال در آستانه ۶ ماهگی است و وعده های 
رییس فدراسیون هم مبنی بر اعلام نام سرمربی 
جدید فعلا عملی نشده. این اتفاقات در حالی رخ 
می دهد که لیگ برتر در یک ماه اخیر در جریان 
بوده و خیلی از بازیکنان ملی پوش هم در تیم های 
مختلف مشغول بازی هستند. مشخص نیست چه 
کسی مسئولیت رصد کردن عملکرد بازیکنان را در 
لیگ برتر برعهده دارد و در نهایت تیم المپیکی 

ایران چگونه انتخاب می شود.

حرف های تازه درباره پایان کار در نود

فردوسی پور: به همه می گفتم در ایران بمانید اما...
فردوسی پور  عادل  بالاخره  سکوت،  ماه   ۷ و  سال  یک  از  پس 

اشاره ای به پایان کارش در برنامه ٩۰ داشت.
 Alumni جایزه  دریافت  از  پس  فردوسی پور  عادل 
فارغ  انجمن  آنلاین  مراسم  در   ،  ۲۰۲۰  Achivement Award
التحصیلان دانشگاه صنعتی شریف)سوتا( اظهار کرد: خیلی خوشحال 
هستم و تشکر می کنم از تمام کسانی که افتخار دادند و من را انتخاب 

کردند.
او ادامه داد: قبل از اینکه صحبت های خود را شروع کنم، جا دارد 
بگویم. می دانم  تسلیت  را  عزیز  استاد محمدرضا شجریان  درگذشت 
الان همه ما بخاطر این اتفاق تلخ ناراحت هستیم ولی مهر و محبتی 
که مردم نثار استاد شجریان کردند، می کنند و خواهند کرد، ایشان 
با تمام محدودیت ها یک جایگاه مانا در قلب و دل تمام ایرانیان دارد.

این استاد دانشگاه اضافه کرد: در روزهایی که اتفاقات خوبی برای 
من رخ نمی داد، دریافت جایزه از سوتا و دانشگاه صنعتی شریف من را 

خیلی خوشحال کرد و ارزشمند بود.
فردوسی پور یادآور شد: همیشه سر کلاس هایم گفته ام و بچه های 
که  داشتم  تاکید  و  کردم  که سعی  بدهند  می توانند شهادت  صنایع 
»آقایان و خانم ها« از ایران نروید و مملکت را ترک نکنید؛ اینجا مثل 
تلاش  بمانید.  هستند،  ما  افتخار  موجب  و  ماندند  که  عزیزانی  تمام 
موضوع  این  بسازیم؛ همیشه  را  مملکت خودمان  تا  بجنگید  و  کنید 
را گفته ام. او یادآور شد: بهمن ماه ٩۷ که ترم جدید دانشگاه شروع 
شد، این موضوع را مطرح کردم و به بچه ها گفتم اگر هم می روید، زود 

برگردید و ماندگار نشوید. اصلا چرا می روید؟
این مجری محبوب با اشاره به کنار گذاشته شدن و گرفتن برنامه 

٩۰ از او، عنوان کرد: اسفندماه٩۷ بدون هیچ توضیح و دلیل موجه 
من را کنار گذاشتند. وقتی عید شد و به اولین کلاسم در فروردین ماه 
٩٨ رفتم، بچه ها گفتند: »استاد! شما که می گفتید بمانید و مملکت 
را بسازید، شما بیش از ۲۰ سال ماندی و برنامه داشتی، چه اتفاقی 
افتاد و الان چه حرفی می زنید؟« واقعا در آن زمان هیچ جوابی برای 

بچه های کلاسم نداشتم.
تا  شود  فراهم  بستری  هستم  امیدوار  کرد:  تصریح  فردوسی پور 
تمام کسانی که کشور و میهن خود را دوست دارند، بتوانند در حوزه 

و حرفه خود کار و فعالیت کنند.
او عنوان کرد: از تمام کسانی که من را لایق این جایزه دانستند، 
تشکر می کنم چراکه بسیار ارزشمند است. مایه مباهات من است و 

سعی می کنم تلاش کنم شایسته و لیاقت دریافت این جایزه باشم.
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